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Kövér László 
az Országgyűlés elnöke részére

Helyben 

Interpelláció 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10/2014. (II. 24.) OGY határozat 121. § (1) bekezdése alapján, interpellációt kívánok
benyújtani Palkovics László Innovációs és Technológiai Miniszterhez

,,Mi lesz az MTA kutatóintézeteivel?" 

címmel.

A Magyar Tudományos Akadémia elnöksége október 30-i ülésén elfogadott egy határozatot,
amelyben hangsúlyozza: az intézmény jelentős átalakítása szükségtelen, a kutatóhálózatnak
pedig nincs szüksége túlzott centralizációra. A határozat lényege, hogy az MTA kutatóintézet
hálózatát - amely az EU élvonalához tartozik - nem szabad veszélyeztetni, hanem közvetlenebb
és hatékonyabb csatornákat kell kialakítani a társadalomtudományi kutatások és a politikai
döntéshozók között, hogy a szakpolitikai jelentőségű kutatási eredmények minél teljesebben,
torzítás nélkül jussanak el a döntéshozókhoz. Az elnökség szerint egy akadémiai kutatóközpont
alapkutatásainak, alkalmazott kutatásainak és társadalmi célú szolgáltatásainak egy közös
műhelyben kell folyniuk, szükség esetén eltérő finanszírozási rendszerben.

Idén nyáron derült ki, hogy a kormányzat gyakorlatilag szétzúzná az akadémiai kutatóhálózatot
és a 20 milliárd forint körüli kutatási pénzek szétosztását a jövőben a Palkovics László által
vezetett minisztériumra bízná. Mind az akadémia tagjai, mind pedig a felsőoktatásban dolgozó
szakemberek szerint ez a világszínvonalú hazai alapkutatások szó szerinti kivégzését jelentené.

A tanítás és a tanulás szabadsága, a tudomány szabadsága nem lehet ideológiai és politikai viták
tárgya, . egy ország felemelkedésének kulcsa a minélszélesebb körű tudományos élet, az
innováció biztosítása. Az érintettek tiltakozását éppen ezért a kormánynak nagyon komolyan

kell venni



Tisztelt Miniszter Úr,
Felmerül tehát, hogy a kormányzat végre hajlandó-e meghallani a tudományos életet képviselők
szavát!

1. Hajlandó-e a minisztérium elfogadni az MTA azon javaslatát, hogy az intézményi
alapfinanszírozásra szánt forrásoknak vissza kell kerülniük az MTA költségvetési
fejezetébe?
2. Milyen szakmai vizsgálatok alapján hozta meg az ITM azt a döntését, hogy a
kutatóhálózat jelentős átstrukturálására van szükség?
3. Elfogadja-e a minisztérium az MTA azon javaslatát, hogy a tervezett átvilágításokat
az akadémiai kutatóintézeteken túl az állami kutatóintézetekre és az innovációban
résztvevő gazdasági vállalkozásokra is ki kellene terjeszteni?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. november 7.

amás
rszággyűlési képviselő

Párbeszéd


